
Benvolguts companys, 
tal  com  es  va  acordar  a  la  Junta  de  l’FME  del  passat  24  de  juliol,  a  la 
primera reunió de  l’ORGMEIO d’aquest curs, que va tenir  lloc el dia 30 
d’octubre passat, es va incloure a l’ordre del dia el punt següent: 
Llengües d’impartició del màster: informació, debat i  propostes de futures 
actuacions. 
A  més,  en  aquesta  mateixa  reunió,  essent  la  primera  de  l’òrgan 
responsable  del  nou  màster  MESIO  UPC‐UB,  també  hi  havia  un  punt 
previ  en  que  el  Prof.  Ernest  Pons  va  recordar  el  marc  legislatiu  i 
l’estructura organitzativa, de direcció i de presa de decisions en aquest 
màster,  tal  i  com  figuren  al  conveni  UPC‐UB,  i  els  procediments  per 
introduir  modificacions  segons  que  aquestes  afectin  o  no  a  allò  que 
apareix a la memòria de verificació. 
 
Un  cop  informats  els membres de  la  reunió  sobre  les queixes  rebudes 
per part d’alguns professors en relació a les llengües d’impartició, es va 
iniciar un debat en el que van aparèixer els punts següents: 

• Pel que  fa  a  la proposta,  es  va  seguir  el procediment previst  i  la 
memòria  proposada  per  la  comissió  creada  a  aquest  efecte  i 
enviada  finalment  a  verificar,  va  passar  per  tots  els  organismes 
que l’havien d’aprovar: ORGMEIO, Juntes de Facultat i Consells de 
Govern de les dues universitats. 

• Tot  el  professorat  del  màster  està  representat  en  aquests 
organismes  (en  alguns  també  l’estudiantat).  Els  seus  membres 
van  tenir  la  memòria  i  van  poder  informar  a  tothom  que  ho 
creguessin convenient.  

•  L’ORGMEIO  està  format  per  deu  representants  dels  grups  de 
recerca  implicats en el màster,  cinc de cada universitat  (que són 
escollits per cada grup de  la manera que consideri convenient el 
propi grup de recerca), els dos coordinadors del màster, i el degà 
de l’FME. A més, els directors dels tres departaments que hi tenen  
més docència (Departament d’Estadística i Investigació Operativa 
de  la  UPC,  Departament  d’Estadística  de  la  UB  i  Departament 
d’Econometria,  Estadística  i  Economia  Española   de  la  UB)  són 
informats de les reunions i escoltats en tots aquells punts que ho 
desitgin.  Es  tracta  d’un  col·lectiu  prou  gran  i  representatiu  del 
professorat  implicat  en  la  titulació  com  per  assegurar  que  les 
discussions i decisions preses en aquest òrgan haurien de reflectir 
les  opinions  majoritàries  del  col·lectiu.  Els  membres  de 



l’ORGMEIO a la reunió van explicar que no tenen constància entre 
els  que representen  que les llengües d’impartició del nou màster 
hagin  produït  un  descontent  remarcable,  a  excepció  de  Javier 
Heredia,  que  sí  que  constata  malestar  en  alguns  membres  dels 
grups GNOM i PROMALS. 

• La  decisió  sobre  proposar  el  castellà  i  l’anglès  com  a  llengües 
d’impartició  no  va  ser  gens  fàcil  de  prendre.  Tot  i  així,  tots  els 
membres  de  l’ORGMEIO  (amb  l'excepció  d'en  Esteve  Codina) 
considerem que els motius que van portar a fer aquesta proposta: 
internacionalització,  captació  d’estudiants,  posicionament  del 
màster  a  nivell  internacional,  i  professorat  amb  què  es  compta, 
segueixen pesant perquè –al nostre entendre‐ la solució adoptada 
sigui la millor per al futur de la titulació. 

 
Durant  el  debat,  el  Prof.  Josep  Ginebra  va  suggerir  la  possibilitat  de 
consultar  sobre  aquest  assumpte  a  un  col·lectiu  més  ampli.  Aquesta 
proposta no va tenir bona acollida per les raons següents:  
‐ no està gens clar quin és el col·lectiu que hauria de poder opinar; 
‐  no  és  la  forma  habitual  de  prendre  aquest  tipus  de  decisions, 
quan ja hi ha organismes que representen les persones implicades 
que  són  els  encarregats  de  prendre‐les;  un  precedent  d’aquest 
estil  podria  obligar‐nos  a  haver  de  fer  actuacions  semblants 
sempre que un grup de professors estigui en desacord amb alguna 
decisió presa en els òrgans de govern. 

 
L’única possibilitat que es veu per poder donar satisfacció als professors 
que s’han queixat seria que es decidís proposar un canvi en les llengües 
d’impartició  del màster.  Aquesta  proposta  hauria  de  ser  aprovada  per 
les  juntes  de  les  dues  facultats  implicades  i  finalment  comportaria  un 
procés de modificació de la memòria verificada. Tal i com ja s’ha exposat 
anteriorment, els membres de l’ORGMEIO no considerem que això sigui 
oportú  i  per  tant  es  pren  per  unanimitat  (amb  l’abstenció  de  Javier 
Heredia, com a representant de professors que demanen el canvi,  tot  i 
que personalment hi està d’acord) la decisió de no proposar canvis en la 
memòria de verificació. 
 
Barcelona,  13 de novembre de 2013 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